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Lijst van vragen en antwoorden van de vast commissie voor LNV over het rapport ‘Het pro-
duct 'biodiversiteit'’ van het Wereld Natuur Fonds 

 

Nr Vraag 

Hierbij zend ik de antwoorden op vragen die uw Kamer stelde naar aanleiding van het
verschijnen van het rapport ‘Het product 'biodiversiteit'’ van het Wereld Natuur Fonds
(WNF) 

 

 

 

1 Hoe beoordeelt u de inhoud van het WNF-rapport ‘Het product ‘biodiversiteit’’ en hoe 
kijkt u aan tegen de zes aanbevelingen die worden gedaan? 

Het rapport levert een goede bijdrage aan het debat om de handhaving nationaal en 
internationaal te verbeteren. Ik ben om die reden blij met dit rapport, afgezien van een 
enkele passage, omdat ik het beschouw als ondersteuning van door mij ingezet beleid. 

Het WNF wil de transparantie van handel verbeteren. Dit is ook een thema op de 14e 
Conferentie van Partijen van de Convention on the International Trade in Endangered 
Species of Wild Fauna and Flora (CITES). Er zijn verschillende initiatieven van de UN-
universiteit, maar ook vanuit Interpol, het CITES-Secretariaat en de Europese lidstaten 
om het verzamelen en uitwisselen van gegevens te verbeteren. Ik steun die initiatieven.

Het WNF wil dat CITES-expertise wordt opgebouwd en vastgehouden. Ook die aanbe-
veling onderschrijf ik. Ik ben van oordeel dat de Algemene Inspectiedienst (AID) in vol-
doende mate beschikt over de benodigde expertise. Daarnaast is mijn beleid erop ge-
richt de goede handhaving van een beleidsterrein als CITES vooral vorm te geven met 
de diverse betrokken partijen samen op basis van gezamenlijke nalevingsdoelen.  

Dit sluit ook aan bij de aanbeveling van het WNF om de samenwerking tussen de 
handhavende diensten te versterken. Daartoe werk ik, samen met andere ministeries 
en provincies, aan een meerjarig handhavingsprogramma voor de gehele natuurwet-
geving. CITES maakt hier deel van uit. In dit programma zullen de verschillende hand-
havingsinstrumenten – controle, opsporing en handhavingscommunicatie – in onder-
linge samenhang ingezet worden om een zo hoog mogelijke naleving te bevorderen. 
Dit programma moet in november van dit jaar gereed zijn en zo spoedig mogelijk 
daarna operationeel. Ik zal uw Kamer - als het programma gereed is - informeren. 

Het WNF wil hogere prioriteit geven aan grotere onderzoeken. Zoals gezegd maakt 
opsporing onderdeel uit van het meerjarig handhavingsprogramma. Daarnaast kent 
opsporing van CITES een hoge prioriteit binnen de bijzondere opsporingsdienst van 
mijn departement, het Dienstonderdeel Opsporing van de AID. Verder behoort CITES-
opsporing tot de prioritaire taakvelden van de zes interregionale en 25 regionale mili-
euteams van de politie.  

Het WNF wil een actieplan voor een gecoördineerde Europese handhaving. De Europe-
se Commissie (EC) werkt aan een Europees actieplan voor de handhaving van CITES. 
Mijn departement werkt mee aan deze ontwikkeling. Dit plan bouwt voort op initiatie-
ven als de database EU-TWIX, die mede door mijn departement wordt gefinancierd, net 
als al eerder gedaan onderzoek.  

De EC werkt in samenwerking met lidstaten een strategisch plan uit om de externe 
steun beter te coördineren. De steun vanuit Nederland voor internationale projecten 
wordt door mijn departement gecoördineerd. Een aantal projecten werden nog uitge-
voerd in het kader van steun voor toetredende landen (pre-accessie steun). Ook binnen 
EU-verband worden de  projecten die gefinancierd worden intensief besproken. Zo 
lopen momenteel twee internationale projecten: een project gericht op het tegen gaan 
van illegale handel en kap van hout in samenwerking met de Internationale Timber 
Trade Organisation (ITTO) en een project gericht op het tegen gaan van de illegale 
praktijken met olifanten. Hier zijn substantiële bedragen mee gemoeid. Om overlap te 
voorkomen worden projecten van individuele lidstaten aan de EC gemeld. Ik zal niet-
temin binnen de discussie bij de EC hier extra aandacht voor vragen. 
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2 Is het waar dat de ondernemingsraad van de Algemene Inspectie Dienst (AID) het ver-
trouwen heeft opgezegd in haar bestuurder? Zo ja, is het tevens juist dat de negatieve 
publiciteit over de AID met betrekking tot de controle en opsporing inzake illegale han-
del in beschermde planten en dieren daar mede de oorzaak van is? Zo neen, wat zijn
dan de oorzaken?   

De ondernemingsraad heeft inderdaad op 4 juni het vertrouwen in de bestuurder van
de Algemene Inspectiedienst opgezegd. In haar motivering geeft de ondernemingsraad 
onder meer aan dat negatieve publiciteit over de Algemene Inspectiedienst en de rol in 
de controle en opsporing van illegale handel in beschermde planten en dieren, een 
bijdrage heeft geleverd aan dit besluit.  

   

3 en 6 

 

 

 

 

Is het waar dat AID-ers aangeven dat de kwaliteit en omvang van het toezicht op CITES 
na de taakroulatie binnen de AID niet terug zijn op het oude niveau en dat u dus ver-
keerd bent geïnformeerd? Zo neen, hoe verklaart u deze tegenstrijdige geluiden van 
enerzijds de directie en anderzijds de werkvloer? Bent u bereid met de desbetreffende 
AID-ers om de tafel te gaan zitten om hun kant van het verhaal te horen?  

Bent u bekend met het feit dat individuen vanuit de AID melden dat de informatieover-
dracht vanuit de AID niet altijd juist is en u wellicht soms verkeerd wordt geïnformeerd? 
Zo neen, bent u bereid met de OR van de AID te gaan praten en deze zaak tot op de
bodem uit te zoeken? 

Medewerkers zullen ongetwijfeld verschillende inzichten hebben over de kwaliteit en
omvang van het toezicht op CITES. Zoals uit mijn antwoord op vragen 7 en 16 blijkt,
ben ik van mening dat het toezicht adequaat is en nog verbeterd zal worden.  

In het geval dat medewerkers het gevoel hebben dat er iets ernstigs aan de hand is en 
zich niet gehoord voelen door het management dan kunnen zij gebruik maken van de
daarvoor geldende regeling. Binnen mijn departement bestaat een regeling voor het 
melden van onregelmatigheden. Als een ambtenaar van mijn departement het ver-
moeden heeft dat een collega "onregelmatigheden" pleegt of dat er misstanden zijn, 
kan hij dat het beste bij zijn chef of de directeur aan de orde stellen. Die zijn verplicht
daar melding van te maken aan de directeur P&O, die de Secretaris-Generaal infor-
meert. Dat geldt ook als er mogelijk een strafbaar feit is gepleegd. De directeur P&O 
zal, indien hiertoe aanleiding blijkt te zijn, contact opnemen met politie of het Open-
baar Ministerie. Als de medewerker niet goed weet hoe te handelen bij een vermoeden 
van onregelmatigheden, kan hij zich wenden tot de Vertrouwenspersoon Integriteit.
Na afronding van het onderzoek krijgt hij bericht over de conclusies en eventuele
maatregelen. Als de "aanmelder" het niet eens is met de conclusies en als het om ern-
stige feiten gaat, kan deze zich wenden tot de "Commissie integriteit rijksoverheid" 
(de klokkenluiderscommissie). Ernstige feiten zijn in dit verband: ernstige strafbare 
feiten; grove schending van regels; het misleiden van justitie; grote gevaren voor 
volksgezondheid, veiligheid of milieu; of bewust achterhouden van informatie over 
dergelijke feiten. 

In het onderhavige geval is zo iets niet geschied. Ik zie daarom geen aanleiding om
medewerkers van de AID of de Ondernemingsraad separaat te spreken. 

   

4 en 5 Is het waar dat u op 31 mei een gesprek heeft gehad met de providers van websites die
handelen in dieren en/of dierenproducten? Zo ja, wat zijn daarvan de resultaten?  

   

 Herinnert u zich uw toezegging aan mevrouw Gerkens (SP) om sites als Marktplaats te 
benaderen in verband met de handel in dieren en /of dierlijke producten? Hebben deze
gesprekken reeds plaatsgevonden en wat was daarvan het resultaat?  

 

Op 30 mei heeft een constructief gesprek plaatsgevonden met de aanbieders van de 
internetveilingen, de zogenaamde hostproviders. Hierbij waren vertegenwoordigers 
van eBayTM, Marktplaats, Speurders en Speurmarkt. Een vertegenwoordiger van Viavia 
heeft aangegeven, betrokken te willen zijn bij het verdere proces. De recente rappor-
ten over de internethandel van bedreigde uitheemse soorten, die ik genoemd heb in
mijn brief aan uw Kamer van 23 mei 2007 (Kamerstuk 30800 XIV, nr. 104), zijn daar
besproken. De AID heeft verslag gedaan van haar werkzaamheden op dit vlak. De pro-
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viders hebben gezegd welke inspanningen ze nu verrichten om deze handel tegen te 
gaan, wat hun mogelijkheden en onmogelijkheden zijn en hoe ze omgaan met dit on-
derwerp. Er is afgesproken dat in de tweede week van juli een volgend overleg zal
plaatsvinden, waarin voorstellen zullen worden besproken om de bestaande illegale
handel terug te dringen. Overigens is het de mening van de providers, dat de handel in
beschermde soorten slechts een zéér klein percentage van de totale aanbiedingen op 
de veilingsites uitmaakt. 

    

7 en 
26 

 

 

 

 

Kunt u aangeven waarop u baseert dat de expertise en capaciteit bij de handhaving
van CITES gegarandeerd is? Kunt u tevens aangeven hoeveel mensen aan deze handha-
ving werken en wat hun specifieke expertise is? 

Hoe garandeert u dat er voldoende goede opsporingskwaliteit aanwezig is, gezien de 
zeer specifieke expertise die hiervoor nodig is en de lange ervaringsdeskundigheid? 

Vanuit het bredere (inter)nationale perspectief vergt een goede handhaving van CITES, 
zoals ik in mijn antwoord op vraag 1 reeds heb geschreven, een brede inzet van elkaar 
aanvullende en versterkende organisaties. Kennis wordt op die manier verspreid en 
opgebouwd, vanuit het principe “het product is meer dan de som der delen”. Hierdoor 
wordt voorkomen dat de controle op CITES een kwetsbaar geheel is dat afhankelijk is 
van slechts een beperkt aantal individuele specialisten. Op het niveau van de individue-
le controleur of rechercheur wordt ingezet op blijvende ontwikkeling van het vak toe-
zichthouden, respectievelijk opsporen, enerzijds, en het beschikken over, respectieve-
lijk kunnen verkrijgen, van voldoende CITES-deskundigheid anderzijds.  

Zoals in alle Europese landen controleert in Nederland de douane de EU-
buitengrenzen. In het binnenland zijn met name de AID en de politie actief. Bij de AID 
zijn in de inspecties voor het toezicht op CITES 12.320 uren beschikbaar. Daarnaast 
borgt de AID de kennis door de inzet van specialisten op de Groendesk en in de inspec-
ties (11.900 uren). Het Dienstonderdeel Opsporing van de AID verricht, samen met poli-
tie en AID-controleurs, de grotere onderzoeken op CITES-gebied. Bij de politie is sinds 
enige tijd sprake van een intensievere aandacht voor “groen” met de oprichting van 
gespecialiseerde milieuteams die eveneens CITES als prioritair taakveld hebben. Het 
gaat dan om zes interregionale milieuteams en 25 regionale milieuteams. Deze dien-
sten werken intensief samen. Zo nam de AID begin deze maand, in samenwerking met
een aantal regionale milieuteams van de politie meer dan tweehonderd vogels, hon-
derden eieren, een aantal broedmachines in beslag en werden illegale vangmiddelen 
zoals netten en lijmstokken aangetroffen bij de verdachten. 

Verder is er op het onderwerp natuur nog een aanzienlijk aantal onbezoldigde AID’ers
werkzaam. Het gaat dan om ruim tweehonderd buitengewone opsporingsambtenaren 
(BOA’s) bij Staatsbosbeheer en circa veertig Flora- en Faunawetcontroleurs. Ten slotte 
zijn bij de provinciale en regionale landschappen honderden BOA’s actief die een be-
langrijke oog- en oorfunctie vervullen. Bij al deze organisaties zijn kennis en expertise 
aanwezig over CITES.  

Velen van de bovenbedoelde ambtenaren beschikken over meer algemene kennis van
CITES. Meer specialistische kennis is te vinden bij de AID die daartoe, vanuit “een make-
laarsrol”, zijn netwerk beheert en waar nodig ook beroep doet de onafhankelijke we-
tenschappelijke CITES-commissie of experts van instellingen als Naturalis en het Natio-
naal Herbarium.  

    

8 Kunt u een overzicht geven van het aantal in beslag genomen dieren door de AID en 
waar ze nu verblijven? Kunt u tevens een overzicht geven van het aantal gevallen waar-
in tot strafrechtelijke vervolging is overgegaan en waaruit de straf bestond?  

Voor de aantallen inbeslagnames en de vraag over de juridische afhandeling (vervol-
ging en hoogte van straffen) verwijs ik naar mijn brief aan uw Kamer van 23 mei 2007
(Kamerstuk 30800 XIV, nr. 104). In deze brief heb ik u uitgelegd dat er sprake van een
significante afname (ruim 60%) van in beslag genomen dieren – en planten vanaf 1997 
tot 2004. Daarna is er een lichte stijging te zien. Zoals ik u toen al mededeelde worden
gegevens over de juridische afhandeling van zaken waarbij sprake is van inbeslagne-
ming, niet centraal geregistreerd. 
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9 Bent u bereid de tactische analyse voor CITES-criminaliteit uit 2005 (vertrouwelijk) naar 
de Kamer te zenden? Zo neen, waarom niet? 

In mijn brief aan de Tweede Kamer van 11 maart 2005 (Kamerstuk 29800 XIV, nr. 70)
heb ik aangeven dat ik dit rapport niet openbaar kan maken omdat dit schade kan
toebrengen aan opsporingsbelangen. Die schade kan met name bestaan uit het ver-
oorzaken van calculerend gedrag bij potentiële overtreders. Dergelijke analyses zijn 
grotendeels gebaseerd op al dan niet afgeronde concrete strafzaken en bevatten soms 
gegevens over verdachten.  

 

   

10 Bent u bereid zo snel mogelijk weer orde op zaken te stellen bij de AID, aangezien Ne-
derland een belangrijke voorbeeldfunctie heeft tijdens het voorzitterschap CITES en
aangezien Nederland een belangrijke spil is in de illegale handel in bedreigde diersoor-
ten? Zo ja, welke maatregelen gaat u nemen en wat zijn de consequenties voor de di-
recteur? 

Zoals ik heb aangegeven bij vraag 2 is er sprake van een vertrouwensbreuk tussen de
bestuurder en de ondernemingsraad van de AID. Voordat eventuele maatregelen aan 
de orde zijn, acht ik het noodzakelijk een goed inzicht te krijgen in de achtergronden 
van die vertrouwensbreuk. Om die reden geeft de Secretaris-Generaal van mijn depar-
tement opdracht om een onderzoek te verrichten naar het functioneren van de be-
stuurder en de Ondernemingsraad en de relatie tussen beide.  

Overigens heb ik geen indicaties dat Nederland een spil is in de illegale handel. 
 

   

11 Deelt u de mening dat een verbod op de handel in exotische dieren op internet de enige
manier is om te voorkomen dat 'leken' per ongeluk een bedreigde diersoort of een pro-
duct van een bedreigde diersoort kopen? Zo ja, bent u bereid de mogelijkheden tot zo'n 
verbod te onderzoeken?   

Een speciaal verbod voor internethandel acht ik niet nodig en niet wenselijk. De bij en 
krachtens de Flora- en faunawet gestelde regels inzake de handel in beschermde in-
heemse of uitheemse diersoorten of producten daarvan volstaan. Deze regels houden
overigens zelden een absoluut handelsverbod in. Al naargelang het specifieke be-
schermingsregime – in veel gevallen direct voortvloeiend uit het CITES-Verdrag – gel-
den voor een soort meer of minder strenge handelsbeperkingen. De regels van de Flo-
ra- en faunawet gelden voor ‘handel’ in de ruimste betekenis van het woord, ongeacht
het medium dat ten behoeve van de handel wordt gebruikt. Het internet is een open-
baar medium, waar vraag en aanbod bij elkaar gebracht worden. Daarin wijkt het niet 
af zoals bijvoorbeeld de functie van kranten. Een algemeen verbod op bepaalde handel
via internet - nog daargelaten of daarvoor houdbare juridische gronden gevonden 
zouden kunnen worden - stuit op grote handhavingsproblemen. De rechtsmacht van 
een staat reikt immers niet verder dan de landsgrenzen, terwijl internet zich niets van 
landsgrenzen aantrekt. 

   

12, 13 
en 15 

 

 

 

 

 

 

Is het waar dat in 2005 negen ervaren controleurs van de AID, die belast waren met de
opsporing van uitheemse beschermde diersoorten, zijn gedwongen een andere functie
te accepteren? Zo ja, kunt u aangeven waarom deze controleurs zijn gedwongen een 
andere functie te accepteren en welke negatieve consequenties hun handelen en/of 
hun overplaatsing heeft gehad op de opsporing van illegale handel in exotische fauna? 

Bent u het eens met het oordeel van het WNF dat hierdoor veel expertise verloren is 
gegaan? Zo neen, waarom niet? 

Hoe verhoudt een argument als “taakroulatie” zich tot het behoud van expertise op het
gebied van controle op de handel in exotische fauna binnen de AID? Welke prioriteiten 
worden in dit kader gesteld in het personeelsbeleid van de AID?   

 

Op dit moment in het midden latend in hoeverre sprake is van het gedwongen accep-
teren van een andere functie – die vraag is immers nog onder de rechter – zijn in 2005 

   

 

 

 

 

 

 

 

 



  5/7 

negen controleurs van de AID, die werkzaam waren op het terrein van het toezicht en 
de opsporing op het vlak van de Flora- en faunawet, elders binnen de AID ingezet. 
Over deze wijziging, informeerde ik uw Kamer per brief van 14 juni 2005 (Kamerstuk 
29800 XIV, nr. 101). De wijziging werd primair ingegeven door het feit dat de AID een 
te lange arbeidsrelatie op één bepaald terrein onwenselijk achtte, in het licht van de 
voor een controleur/opspoorder vereiste objectiviteit. Met de roulatie wordt overigens
aangesloten bij het streven de kennis en kunde op het vlak van controle en opsporing 
op CITES-gebied meer te spreiden.  

Op de taakvelden van deze controleurs heeft de AID nieuwe controleurs uit de organi-
satie ingezet. Om deze overgang soepel te laten verlopen en de AID-controle op CITES 
te kunnen blijven garanderen is ingezet op een kennisoverdrachts- en ontwikke-
lingstrajecten. De CITES-expertise van de ervaren controleurs is nog steeds beschikbaar 
voor de AID. Zo is bijvoorbeeld sprake van betrokkenheid vanuit de bedoelde ervarener 
groep controleurs bij het AID-opleidingscentrum. Door de gekozen aanpak is de AID 
blijvend in staat geweest op adequate wijze invulling te geven aan de taken op het vlak
van CITES. 

Met betrekking tot CITES streeft de AID naar personeel dat enerzijds goede kennis 
heeft van het vak toezicht en opsporing en kundig is op dat vlak, en anderzijds kennis
heeft van CITES. Met betrekking tot dat laatste wordt nadrukkelijk ingezet op de wer-
king van de AID als geheel, waarbij specialisten en meer algemeen toegeruste contro-
leurs, gezamenlijk met centrale AID-units als de Groendesk, hun werk verrichten. 

In dit licht deel ik de mening van het WNF op dit punt niet. 

    

14 Kunt u aangeven waar de expertise van de negen overgeplaatste AID-ers nu ingezet 
wordt? 

De expertise van een aantal van deze negen medewerkers wordt op dit moment nog 
steeds benut op het terrein van CITES. De overige medewerkers zijn werkzaam op an-
dere terreinen.  

   

     

16, 17 
en 28 

 

 

 

 

 

 

 

Kunt u aangeven wat de consequenties zijn van het overplaatsen van een contingent
van negen controleurs op de huidige controle op handel in exotische fauna? Wordt de
controle- en opsporingscapaciteit momenteel voldoende gewaarborgd en is voldoende 
kennis aanwezig om de controles op de juiste en meest effectieve manier uit te voeren?
Zo ja, waar blijkt dat uit? Zo neen, waarom niet en welke maatregelen gaat u nemen
binnen welke termijn om de controle- en opsporingscapaciteit te verbeteren? 

Kunt u inzicht geven in de meest actuele cijfers van de werkresultaten van alle instan-
ties die betrokken zijn bij de handhaving van het CITES verdrag (politie, douane en AID
samen) en een overzicht van de handhavinginzet daarbij? 

Hoeveel mensuren is er in de jaren vanaf 2005 (nadat de negen controleurs van functie 
zijn veranderd) besteed aan controle en opsporing van illegale activiteiten op het ge-
bied van handel in beschermde diersoorten en hoeveel was dit in de jaren hiervoor? 

Voor de vraag of er voldoende kennis aanwezig is verwijs ik naar mijn antwoord op
vraag 7. Er zijn, zoals ik bij de beantwoording van vraag 7 al vermeldde, verscheidene 
diensten betrokken bij de handhaving van de CITES-regelgeving. De AID beschikt over 
voldoende gekwalificeerde medewerkers om hun aandeel in de CITES-controles en –
opsporing adequaat te kunnen oppakken.  

Ik heb geen aanleiding te veronderstellen dat het overplaatsen van negen controleurs 
consequenties op de huidige controle op handel in exotische fauna heeft gehad. En ik
meen dan ook dat de controle- en opsporingscapaciteit momenteel voldoende wordt 
gewaarborgd.  

   

    

18 Kunt u aangeven wat voor de komende jaren de prioriteiten zijn bij de handhaving van
het CITES verdrag, hoeveel inzet er precies is ingepland per dienst en per locatie en of
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en zo ja, waarom u deze inzet voldoende acht?  

De inzet voor de komende jaren zal worden vastgelegd op basis van het meerjarig 
handhavingsprogramma natuurwetgeving dat in november van dit jaar gereed moet
zijn. Het is daarom nu nog te vroeg om op uw vraag over de inzet en de prioriteiten
voor de komende jaren te kunnen reageren. 

19 Bent u bereid om de aanbevelingen van het Wereld Natuurfonds  voor het waarborgen 
van CITES-expertise en een meer effectieve implementatie van het CITES verdrag te vol-
gen? Zo neen, waarom niet? Zo ja, op welke termijn en wijze? 

In mijn antwoorden op de vragen 7 en 16 heb ik reeds aangegeven dat de AID ade-
quaat zijn CITES-taken kan verrichten. 

   

20 Bent u bereid de overgeplaatste negen controleurs terug te plaatsen wanneer mocht
blijken dat de opsporing en handhaving op een lager niveau terecht is gekomen dan in 
2005 het geval was? Zo ja, op welke termijn en wijze? Zo neen, waarom niet? 

In mijn antwoord op vraag 7 heb ik aangegeven dat de controle op CITES momenteel is 
geborgd en dat bovendien de expertise van de bedoelde negen controleurs deels nog
steeds wordt benut ten behoeve van CITES-controle. Het eventueel opdragen van toe-
zichtswerkzaamheden op het vlak van CITES aan de bedoelde negen controleurs is
daarom niet aan de orde. 

  

21 Bent u bereid ervoor te zorgen dat er op Schiphol gericht gecontroleerd wordt op han-
del in illegale dieren, in plaats van de huidige steeksproefgewijze controle? Zo neen,
waarom niet? Zo ja, wanneer gaat dit plaatsvinden? 

De douane controleert op Schiphol al gericht zowel op basis van risicoprofielen als op
basis van (aselecte) steekproeven. De controles zijn dus enerzijds gericht om bij be-
paalde doelgroepen de pakkans op smokkel te vergroten. Anderzijds past de aselecte
benadering in de gehele controlestrategie om meer gegevens te krijgen over nale-
vingsniveau’s om grotere transparantie te verkrijgen over de legale en illegale handel
waarover ook het WNF-rapport rept. Daarnaast beoogt de douane met deze aselecte
controles een afschrikwekkend effect te bereiken. 

De douane werkt samen met de AID om betere risicoprofielen op te stellen. Op die 
manier kan de trefkans van smokkelaars vergroot worden. 

   

22 Bent u bereid onderzoek te doen naar hoe waterdicht de Europese land-, zee- en lucht-
grenzen nu werkelijk zijn als het gaat om illegale handel in bedreigde soorten? Zo
neen, waarom niet? 

Ik ben bereid bij de Europese Commissie aan te dringen op het verkrijgen van nader
inzicht omtrent de stand van de handhaving CITES in Europees perspectief. 

   

23 Deelt u de mening dat zeezoogdieren beschermd dienen te worden tegen Japanse ja-
gers? Zo ja, welke actie gaat u tegen Japan ondernemen? 

Ja, die mening deel ik. Daarom heeft Nederland tijdens de werkgroep 'dodingmetho-
den bij walvissen' van de Internationale Walvisvaart Commissie (IWC) Japan direct aan-
gesproken op de drijfjacht op dolfijnen in de kustplaats Taiji. Daarnaast zal Nederland 
ook bilateraal het gesprek met Japan aangaan.  

 

   

24 Deelt u de mening dat olifanten in Afrika beschermd dienen te worden tegen jagers? Zo 
ja, welke actie gaat u hierop ondernemen? 

Ik ben voor de bescherming van de olifanten. De wijze waarop die bescherming het 
beste gerealiseerd kan worden is onderwerp van discussie. Deze discussie speelt ook 
bij de oorspronglanden (landen waar de olifanten van oorsprong voorkomen in Azië 
en Afrika). De beste manier om deze soorten te beschermen is, als de oorspronglanden 
daarvoor zelf efficiënte beheerplannen opstellen. Er is een verschil tussen de illegale 
jacht (stroperij) en de beheersjacht. De eerste vorm dient uiteraard met alle ter be-
schikking staande middelen bestreden te worden. Het is aan de oorspronglanden zelf 
om beslissingen te nemen over hoe en op welke wijze zij de kuddes olifanten het beste
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kunnen beschermen en hun voortbestaan op duurzame wijze te laten voortduren. 

25 Bent u bereid meer AID eenheden in te zetten op de landsgrenzen om de handel in ille-
gale dieren te controleren? Zo neen, waarom niet? 

De controles aan de EU-buitengrenzen (lucht- en zeehavens) worden uitgevoerd door 
de douane. Intercommunitair verkeer is vrij en derhalve zijn controles aan de binnen-
grenzen niet aan de orde.    

   

    

27 Deelt u de mening dat er internationaal onvoldoende aandacht is voor coördinatie van 
de opvang van in beslag genomen dieren? Zo neen, waarom niet? Zo ja, bent u bereid
stappen te nemen (in internationaal verband) om dit te verbeteren? 

Op dit moment is nog weinig bekend over de coördinatie van opvang van in beslag 
genomen dieren in het buitenland. Het is mij dan ook onbekend of er internationaal 
voldoende aandacht is voor de opslag van in beslag genomen dieren. In de meeste 
gevallen is het de verantwoordelijkheid van de opsporingsdiensten en/of CITES-
bureau's. Coördinatie zou een oplossing kunnen zijn voor de problematiek bij het defi-
nitief plaatsen, zeker door samenwerking tussen opvangcentra, dierentuinen en de 
instanties die voor de afwikkeling van inbeslaggenomen dieren zorgen. Uitwisseling 
van werkwijzes, oplossingen en richtlijnen kunnen van groot belang zijn voor alle be-
trokken landen.  

   

  

 

   

 


